

Japan International Cooperation Agency in Sudan



The Project on Human Resource Development for Social Health Insurance Toward Universal Health Coverage





Project Theme:

Basic Human Needs (Health)

Counterparts:

(National Health Insurance Fund (NHIF), Federal Ministry of Health (FMoH), National Supply Fund (NMSF)

Duration:

Mar. 2021 to Mar. 2025

Target Area:

Northern, Gadaref, Northern, Kordfan, Gazira and West Darfur States

Project:

The project aims to strengthen the capacity of national health insurance system toward achieving universal health coverage (UHC). UHC is defined as a status where all people have access to affordable and quality of health services. In close collaboration with the National Health Insurance Fund (NHIF), the project will contribute to realizing UHC in Sudan through the improvement of health financing mechanism and quality health service delivery.

Expected Outputs:

The major outputs of the project are 1) improved primary health care (PHC) service delivery through strengthening the credential system, 2) strengthened claim management system, 3) establishment of more effective strategic purchasing for PHC services, and 4) knowledge sharing of the project's experiences.

Within the project period, theses aspect of the national health insurance are strengthened in the project target areas. The project will ultimately contribute to better health outcomes of the Sudanese people by contributing to realize UHC through improving financing mechanism and quality of health service delivery.

Comments:

"As NHIF, we believe that this project is a golden opportunity to strengthen NHIF capacity to achieve UHC in Sudan. We appreciate JICA's technical cooperation to improve the capacity of the national health insurance system together."

(Dr. Wael Ahmed Fakihammed, Project Manger, Director of General Directorate of Health Services, National Health Insurance Fund)





Credential workshop for purchasing primary health care services

Personal Protective Equipment (PPE) items handed over to (NHIF)



الوكالة اليابانية للتعاون الدولي (جايكا)



مشروع تنمية الموارد البشرية للتأمين الصحي نحو تغطية صحية شاملة

نوع المشروع:

_الاحتياجات الإنسانية الأساسية (الصحة)

الشريك: الصندوق القومي للتامين الصحي, الصندوق القومي الإمدادات الطبية, وزاره الصحة الاتحادية

المدة :مارس 2021 - مارس 2025

المناطق المستهدفة:

الولاية الشمالية، ولاية القضارف، ولاية شمال كردفان, ولاية الجزيرة، ولاية غرب دارفور





ملخص المشروع:

يهدف المشروع إلى تعزيز قدرات نظام الصندوق القومي للتامين الصحي لتحقيق التغطية الصحية الشاملة. وتعرف التغطية الصحية الشاملة بأنها حالة يمكن فيها لجميع الناس الحصول على خدمات صحية ميسورة التكلفة وذات جودة. وبالتعاون الوثيق مع الصندوق القومي للتأمين الصحي، سيسهم المشروع في تحقيق التغطية الصحية الشاملة في السودان من خلال تحسين آلية التمويل الصحي وتقديم الخدمات الصحية عالية الجودة.

المخرجات المتوقعة:

تتمثل المخرجات الرئيسية للمشروع في 1) تحسين تقديم خدمات الرعاية الصحية الأولية من خلال تعزيز نظام بيانات الاعتماد،2) تعزيز نظام إدارة المطالبات، 3) انشاء نظام فعال لمعايير شراء الخدمات الصحية للرعاية الصحية الأولية 4) تبادل بشأن خبرات المشروع.

خلال فترة المشروع ، يتم تعزيز المخرجات الرئيسية مع الصندوق القومي للتامين في المناطق المستهدفة للمشروع. وسيسهم المشروع في تحسين النتائج الصحية الشاملة من خلال تحسين آلية التمويل وجودة تقديم الخدمات الصحية. الشاملة من خلال تحسين آلية التمويل وجودة تقديم الخدمات الصحية.

تعليق من نظراء المشروع:

" نعنقد أن هذا المشروع هو فرصة ذهبية لتعزيز قدرات الصندوق القومي للتامين الصحي على تحقيق التغطية الصحية الشاملة في السودان. ونعرب عن تقديرنا للدعم الفني الذي تقدمه الوكالة اليابانية للتعاون الدولي والعمل معا لتحسين قدرات نظام الصندوق القومي للتامين" (د. وانل أحمد الفكي، مدير المشروع، مدير الإدارة العامة للخدمات الصحية، الصندوق القومي للتامين الصحي)



ورشة عمل الاعتماد لشراء خدمات الرعاية الصحية الأولية



معدات الحماية الشخصية التي تم تسليمها إلى الصندوق القومي للتامين الصحي